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V týdnu od 05. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov –Dvořákovy; Radotín – Krumlovy; ernošice – ejkovy
V týdnu od 12. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Hladíkovy; Radotín – ierných; ernošice – Gromovy
V týdnu od 19. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Sr. Kláru; Radotín – Kubáskovy; ernošice – Cigášovy
V týdnu od 26. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Popelkovy; Radotín – Košťálovy; ernošice – Liškovy

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Bratři a sestry,
vstoupili jsme do roku 2025, který jak víte, je rokem jubilejním. Každý
jubilejní rok se vyzna�uje rovinou odpuštění, ten letošní nese poselství
naděje. Pro naši zem je tento rok  důležitý i v rovině rozhodování.

Rád bych vás všechny povzbudil ke křesťanskému postoji, o kterém mluví
apoštol Pavel v listě Timotejovi (1 Tim 2, 1-9):

„Na prvním místě žádám, aby se konaly prosby, modlitby, přímluvy,
díkůvzdání za všechny lidi, za vládce a za všechny, kteří mají v rukou moc,
abychom mohli žít tichým a klidným životem v opravdové zbožnosti a
vážnosti. To je dobré a vítané u našeho Spasitele Boha, který chce, aby
všichni lidé došli spásy a poznali pravdu. Je totiž jeden Bůh a jeden
prostředník mezi Bohem a lidmi, člověk Kristus Ježíš, který dal sám sebe
jako výkupné za všechny, jako svědectví v určený čas.“ 

Modlitba musí vycházet z �istých srdcí, tedy je třeba k ní přistupovat s
milosrdnou láskou a ochotou odpouštět. Pokud se nám na politické situaci
něco nelíbí, nechme to minulosti, odpusťme a modleme se s vírou a nadějí,
že Pán naše modlitby vyslyší. Vzpomeňme si na první �tení z 1.1., kdy se
�etlo z knihy Numeri, jak budou kněží žehnat a obraťme to do prosby o
požehnání, ať nám Pán dá vnímavé, moudré a ctnostné politiky, kteří
budou usilovat o dobro pro všechny lidi. 

Dalo by se o tom psát mnoho a diskutovat ještě více, ale to nikdy nebude
Bohu příjemné tak, jako když s nadějí na lepší budoucnost budeme v
hluboké víře pozvedat svá srdce k Bohu a modlit se za náš národ a zvláště
za vládce. Neopomíjejme a neochabujme v modlitbě za mír, který není
vůbec samozřejmostí.

Ať láska milujícího Boha naplní naše srdce. Ze srdce vám všem žehnám a
vyprošuji hojnost milostí pro rok 2025.

P. Timotej Maria



Moji milí farníci, 

stejně jako loni, tak i letos proběhl velký předvánoční úklid kostela. A stejně
jako loni, tak i letos jste se zúčastnili v hojném počtu, z čehož jsme měli
velikou radost. Důkazem je i to, že všechnu tu naplánovanou práci úklidu
kostela a sakristie, kterou jsme měli, jsme zvládli za cca dvě a půl hodiny, a to
i s menším zdržením na samotném začátku úklidu, kdy jsme narazili na plnou
farní místnost. V ten den zrovna probíhala akce přespávání dětí na faře a
proto jsme museli zvolit alternativní prostory pro čištění svícnů a křížové
cesty. O jaké prostory šlo, je patrné z přiložených obrázků.

Velké díky všem pomocníkům a i těm, kteří na nás třeba jen mysleli.
text a foto:

 Markéta Kučerová  a Honza Kamzík
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Třetí neděli adventní jsme si uspořádali v MaNě již druhý farní oběd. Letos
přijal pozváni P. Zdeněk Skalický, který v naší farnosti působil několik let.

Marie Hradilková
foto: Helena Sládková, Jitka Schwarzová

Farní bruslení

V pondělí 23.12. jsme na zimním stadionu v ernošicích měli krásnou
hodinku farního bruslení. 

Vdě�ní a spokojení bruslaři všech generací děkují Martinu Schwarzovi za
skvělý nápad a ještě lepší organizaci a realizaci v�etně finan�ního zaštítění
celé akce.

Marie Hradilková
foto: Martin Schwarz
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Výstava betlémů 
ve Farním komunitním centru 25.12. - 3.1.2025

Foto: Irena Zálešáková
a Petr Martínek

Rád bych poděkoval určitě i za mnohé za ojedinělou a nádhernou výstavu
betlémů u nás v Radotíně na faře. Je to velké dílo. Jeden betlém hezčí než
druhý.

Díky Maruško Dočekalová a Otče Timoteji.
Petr Martínek
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Exodus 90 – začínáme od 20. ledna 2025

V minulém zpravodaji jsme informovali o duchovní výzvě ve formě Exodu
90 a uvedli k němu řadu bližších informací. Na tento snadno dohledatelný
článek proto odkazujeme a jen připomínáme, že Exodus 90 je na webových
stránkách www.exodus90.cz, kde jsou k nalezení veškeré informace,
vymezený jako intenzivní 90denní program modlitby, askeze a bratrství. Pro
rok 2025 je uvozen následujícím veršem z knihy proroka Ezechiela: 

„Hledal jsem mezi nimi muže, který by zazdíval zeď a postavil se v trhlině před
mou tvář za tuto zemi, abych ji neuvrhl do zkázy, ale nenašel jsem“ (Ez 22:30).

Děkujeme všem, kteří se již přihlásili, a těšíme se na toto společné prožívání
mužské spirituality. Před samotným zahájením Exodu 90 plánujeme za
přítomnosti P. Timoteje coby duchovního vůdce (a případně i účastníka)
udělat pro všechny přihlášené informativní schůzku (přesný termín bude
součástí ohlášek), na které se domluvíme na organizačních věcech. Přáli
bychom si, abychom z tohoto 90denního intenzivního prožívání Boží
blízkosti těžili nejenom my a naše rodiny, ale i celá farnost, a těšíme se na
všechny návrhy, jak bychom ji mohli prospět. 

Na tuto schůzku současně zveme všechny, kteří se o myšlenku Exodu
90 zajímají, a ještě se nerozhodli: máme kapacitu pro přijetí ještě
dalších tří bratrů a chceme ji přednostně zaplnit chlapy z právě z naší
farnosti.

Exodus 90 končí na Boží hod velikonoční, tedy o neděli Zmrtvýchvstání
Páně. Ta v r. 2025 vychází až na 20. dubna. Naše společná cesta za
duchovním svobodou tedy začne v pondělí 20. ledna 2025.

V případě zájmu o účast v Exodu 90, resp. zájmu o bližší informace, nás
prosím kontaktujte buď na e-mailech vladislav.hrebicek@email.cz,
petr.vojtik@seznam.cz, anebo si nás odchyťte po mši (podívejte se i na
www.exodus90.cz). 

Petr Vojtík & Vladislav Hřebíček
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Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je do pondělí 27.01., zpravodaj vyjde 01.02.2025

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: R.D. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz

A tak v�era na den svátku Svaté rodiny se shromáždil v podve�er zástup
věřících v kostele Vbech Svatých na Hradě pražském, aby v procesí vybli v �ele
s křížem po nádvořích ke katedrále sv. Víta, kde byla slavnostně otevřena
brána symbolicky vyjadřující zahájení jubilejního roku. Logo tohoto roku je
výstižné: postava vpředu zástupu objímá kříž jako naději, kterou nelze nikdy
opustit. Kříž je v dolní �ásti prodloužen o kotvu, jež sama o sobě bývá
symbolem naděje, kterou námořníci na moři používají ke stabilizaci lodi
během bouře. A co je nepřehlédnutelné na celém logu je to, že poutník není
sám, ale je ztvárněn autorem do jakéhosi zástupu, spole�né cesty, která vede
�lověka ke kříži.

V různých pramenech o nabí farnosti se dozvídáme, že pravidelným cílem
farníků byla nejen Svatá Hora, ale dnes méně známé nedaleké poutní místo
frantibkánského klábtera v Hájku, který není daleko za Třebotovem. Jak píbe
pan u�itel Ježek: „Každoro�ně se chodilo do Hájku. alo se vždy 7. září
odpoledne, „Svatou noc“ prodleli poutníci v ambitech klábtera, druhý den na
svátek Narození Panny Marie byla poutní slavnost. Poutníci se pak ve�er
vraceli domů. Tak se chodilo do roku 1923. Potom byl tento svátek zruben a
tak se chodí na noc ze soboty na neděli po 8. září“. (pozn.: dnes se slaví
svátek Narození Panny Marie 8. září, citace je z dodatku k tablu 75 let
třebotovského kostela, kapitola Náboženské poměry před 100 lety, autor
u�itel Josef Ježek, Radotín 1951).

Peregrinantes in Spem (Poutníci naděje)

Na několika stránkách posledních �ísel Katolického
týdeníku jsou uváděny podrobnosti týkající se
nastávajícího milénia jubilejního roku 2025, jehož
symbolem je naděje, kterou si máme pod vlivem
Ducha svatého udržovat po celý rok a která má být
osobní viditelnou vizitkou nabí víry. 

V posledním �ísle farního zpravodaje jsme si mohli pře�íst dekret ke svatému
roku vydaný arcibiskupem pražským Janem Graubnerem a získat inspiraci k
přemýblení o navbtívení poutních míst, jež jsou vybrána jako místa ur�ená k
vlastnímu posvěcení. Tyto putovní příležitosti vedoucí k vlastnímu obrácení
se k Bohu, smíření spojené s modlitbou nejsou nikterak nové, ale vycházejí
nejen z tradice církve, ale i konkrétní zkubenosti věřících. 

Tradice vbak byly přerubeny zrubením klábtera předchozím státním režimem
v dubnu 1950 a následným zdevastováním budov. Po roce 1990 se tam
frantibkáni vrátili a od roku 1997 místo pe�livě opatrovávají a postupně
znovu budují. Spole�enství třetího řádu frantibkánů v ernobicích toto poutní
místo osobně zná.

Toto malé téměř zapomenuté poutní místo – klábterní kaple Navbtívení
Panny Marie v klábteře v Hájku- je jedním z ur�ených míst arcibiskupem
pražským k vykonávání poutí v tomto jubilejním roce.

Z Třebotova je to pěbky 16 km, tedy za humny, jak se říká. Co k tomu dodat?

Hubert Poul, akolyta

Klášter svatého Františka Hájek u Prahy
 Sacra silva,

interiér Loretánské kaple,
zdroj: Wikipedia
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Milí farníci, 

tento rok opět probíhá Tříkrálová sbírka 2025. Je více možností, jak
podpořit sbírku:

• příspěvkem do kasi�ky v neděli 5.1.2025, po mši svaté v Radotíně.
Před kostelem zazpíváme tříkrálovou koledu. 

• příspěvkem do kasi�ky v neděli dne 12.1.2025 od 16.00 hod.
 v kostele sv. Petra a Pavla v Radotíně během Tříkrálového koncertu. 

Jste srde�ně zváni! 

• online kasi�kou na www.trikralovasbirka.cz

Za FCH Radotín Jana ierna

http://www.trikralovasbirka.cz/
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tento rok opět probíhá Tříkrálová sbírka 2025. Je více možností, jak
podpořit sbírku:

• příspěvkem do kasi�ky v neděli 5.1.2025, po mši svaté v Radotíně.
Před kostelem zazpíváme tříkrálovou koledu. 

• příspěvkem do kasi�ky v neděli dne 12.1.2025 od 16.00 hod.
 v kostele sv. Petra a Pavla v Radotíně během Tříkrálového koncertu. 

Jste srde�ně zváni! 

• online kasi�kou na www.trikralovasbirka.cz

Za FCH Radotín Jana ierna

http://www.trikralovasbirka.cz/


Drazí farníci, pan farář nám před nedávnem předal obálku s vaším
štědrým darem. Byly jsme velmi překvapené a dojaté vaší velkodušností. Je
to významná podpora, která nám umožní více pomáhat našim přátelům
bez domova v jejich konkrétních potřebách. Každé ráno, dříve než jim
rozdáváme jídlo v balíčcích a pití, modlíme se společně na vaše úmysly. Ať
vám Pán žehná a vyplní vám všechno, co máte na srdci.

sr. Emanuela, Anna Rosa, Chiara
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Ohlášky farnosti

Nejnovější Poselství z Medžugorje, 25. prosince 2024

„Drahé děti, modlete se, modlete se, modlete se, aby mír zavládl v každém srdci a
převládl nad každým zlem a nepokojem. Děkuji vám, že jste odpověděly na mé

pozvání. “
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Farní zpravodaj
�íslo 1/2025

 04. 01. 2025

V týdnu od 05. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov –Dvořákovy; Radotín – Krumlovy; ernošice – ejkovy
V týdnu od 12. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Hladíkovy; Radotín – ierných; ernošice – Gromovy
V týdnu od 19. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Sr. Kláru; Radotín – Kubáskovy; ernošice – Cigášovy
V týdnu od 26. 01. 2025 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
Třebotov – Popelkovy; Radotín – Košťálovy; ernošice – Liškovy

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Bratři a sestry,
vstoupili jsme do roku 2025, který jak víte, je rokem jubilejním. Každý
jubilejní rok se vyzna�uje rovinou odpuštění, ten letošní nese poselství
naděje. Pro naši zem je tento rok  důležitý i v rovině rozhodování.

Rád bych vás všechny povzbudil ke křesťanskému postoji, o kterém mluví
apoštol Pavel v listě Timotejovi (1 Tim 2, 1-9):

„Na prvním místě žádám, aby se konaly prosby, modlitby, přímluvy,
díkůvzdání za všechny lidi, za vládce a za všechny, kteří mají v rukou moc,
abychom mohli žít tichým a klidným životem v opravdové zbožnosti a
vážnosti. To je dobré a vítané u našeho Spasitele Boha, který chce, aby
všichni lidé došli spásy a poznali pravdu. Je totiž jeden Bůh a jeden
prostředník mezi Bohem a lidmi, člověk Kristus Ježíš, který dal sám sebe
jako výkupné za všechny, jako svědectví v určený čas.“ 

Modlitba musí vycházet z �istých srdcí, tedy je třeba k ní přistupovat s
milosrdnou láskou a ochotou odpouštět. Pokud se nám na politické situaci
něco nelíbí, nechme to minulosti, odpusťme a modleme se s vírou a nadějí,
že Pán naše modlitby vyslyší. Vzpomeňme si na první �tení z 1.1., kdy se
�etlo z knihy Numeri, jak budou kněží žehnat a obraťme to do prosby o
požehnání, ať nám Pán dá vnímavé, moudré a ctnostné politiky, kteří
budou usilovat o dobro pro všechny lidi. 

Dalo by se o tom psát mnoho a diskutovat ještě více, ale to nikdy nebude
Bohu příjemné tak, jako když s nadějí na lepší budoucnost budeme v
hluboké víře pozvedat svá srdce k Bohu a modlit se za náš národ a zvláště
za vládce. Neopomíjejme a neochabujme v modlitbě za mír, který není
vůbec samozřejmostí.

Ať láska milujícího Boha naplní naše srdce. Ze srdce vám všem žehnám a
vyprošuji hojnost milostí pro rok 2025.

P. Timotej Maria


